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POHLED DO HISTORIE NAŠÍ OBCE – DALŠÍ UDÁLOSTI ROKU 1976 
Sloučení JZD 

Od 1. ledna 1976 bylo naše dosud samostatné JZD sloučeno s okolními JZD, kde 
spadají následující vesnice: Vysočany, Holštejn, Šošůvka, Sloup, Vavřinec, Suchdol, 
Veselice, Těchov, Petrovice, Žďár, Němčice a Ludíkov. 

V důsledku sloučení nastaly různé organisační změny jako na příklad: Centrální 
opravy v Šošůvce, garážování všech traktorů tamtéž atd. Lze se zmínit o tom, že ne 
všichni naši členové byli tímto nadšeni. Naše JZD si v této době vedlo velmi dobře, jak po 
stránce hospodaření, tak i po stránce finanční. Sloučení má pro některé zaměstnance 
určité nevýhody, a to hlavně v tom, že nemají stálé pracoviště v naší vesnici, nýbrž všude 
tam, kde je to nutné.  

Tato sloučená JZD mají název „JZD Družba v Moravském Krasu“ – se sídlem Vavřinec – 
Veselice. 

Toto JZD „Družba“ hospodaří na výměře 2 969 ha zemědělské půdy. Z toho je 2 431 ha 
orné. Ku 30. červnu 1976 má 512 zaměstnanců. Je rozděleno do 13 hospodářských 
středisek a má následující útvary: Agronomický – vedoucí s. Vymazal Stanislav – 
zootechnický – vedoucí Ing. Baránek Tomáš – mechanizační – vedoucí Ing. Němec 
Vincenc a útvar technického rozvoje – vedoucí Musil Jan.  

Představenstvo: Předseda – Ševčík Pavel, jeho sekretářka Ševčíková Marie, tech. ZÚ + 
CO – Stloukal Josef, kádrový pracovník Kaláš Josef, bezpeč. a požární technik Kubíček 
Božetěch, výrobní nám. Ing. Sedlák Jan, hlavní ekonom Pernica František, ved. tech. 
rozvoje Musil J., hlavní agronom Vymazal Stanislav, hlavní mechanizátor Ing. Němec 
Vincenc, hlavní zootechnik Ing. Baránek, ekonom, plánovač, rozborář s. Slouka, vedoucí 
NHE – a financování Souček Josef, ekonom PAM – Zouharová Marie, finanční účetní 
s. Neoralová, hlavní skladník Kučera Josef.  

Jistěže toto sloučené JZD bude z počátku překonávat značné potíže, avšak vše bude 
záležet na kolektivu vedoucích pracovníků, aby v tomto důležitém období v našem 
národním hospodářství plnilo zdárně svoje úkoly. 

1. máj 1976 
Je sobota krásné slunné počasí – 1. máj 1976. Celá naše vesnice je k tomuto svátku 

práce důstojně vyzdobena. Program v Jedovnicích byl časově posunut tak, že autobusy 
z Ostrova začaly odvážet účastníky až po deváté hodině. Za teplého počasí se občané 
z okolních vesnic shromáždili na okraji Jedovnic, odkud po seřazení vyšel průvod na 
hřiště, kde se konala slavnost. Slavnostní akt byl zahájen státní hymnou. Dále pokračoval 
program pionýrů a po jejich ukončení následoval hlavní program. Z naší vesnice bylo 
přítomno asi 550 účastníků – včetně dětí. 

9. květen 1976 
9. květen – den 31. výročí osvobození naší vlasti slavnou Rudou armádou připadl na 

neděli. V předvečer tohoto dne – v sobotu byl v naší vesnici uspořádán lampionový 
průvod, jehož seřadiště bylo u nové školy. V čele průvody byly neseny kytice, z nichž 
jedna byla položena k pomníku R. Terera a druhá k pomníku padlých a umučených. Po 
tomto aktu pokračoval průvod na Končiny, kde místní členové „Svazarmu“ připravili 
hranici k zapálení. Pro zpestření programu vystřelovali různobarevné rakety, které 
budily obdiv hlavně u nejmenších diváků. 
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Úmrtí nejstaršího občana J. Nezvala č. 222 
V neděli dne 15. srpna 1976 se konal z domu smutku na „Končinách“ pohřeb našeho 

občana Jana Nezvala. Ve smutečním průvodě hrála hudba z ČKD Blansko, kde byl 
jmenovaný zaměstnán 39 roků jako kovář. Za rakví jej doprovázel 65letý syn se svojí 
rodinou, 61letá a 50letá dcera se svými rodinami. Nad otevřeným hrobem se ze zesnulým 
rozloučil matrikář Jan Gric. Nebožtík byl nejstarším občanem z mužů. V březnu se dožil 
87 roků.  

Rybolov 1976 
V sobotu 9. října 1976 se prováděl výlov našeho rybníka. Velmi krásné slunné počasí 

přilákalo značné množství diváků. Výlov se konal po dvou létech. Bylo vyloveno 6 q ryb. 
Celou tuto akci organisovali členové místních zahrádkářů. Vylovené ryby se na místě 
prodávaly a byl o ně veliký zájem. (15 Kčs – 1 kg). Značný obdiv byl k sibiřským rybám 
„Amur“, jejichž násada k nám byla dovezena ze Sovětského svazu. Rybáři provedli 
3 zátahy, práce šly velmi pěkně a již v 10 hod byl rybolov skončen.  

Volby 1976 
Na celém území ČSSR byly stanoveny volby do všech orgánů lidové moci na pátek 

22. října a sobotu 23. října 1976. Všeobecná propagace k volbám byla v tisku a také 
v televizi byly relace, ve kterých se představili postupně všichni předsedové Krajských 
národních výborů. Tyto relace byly velmi zajímavé. Pozůstávaly hlavně z bilancování za 
volební období 1971 až 75. V naší vesnici bylo zřízeno agitační středisko v zasedací síni 
MNV, zde byly vystaveny fotografie z budovatelských prací naší vesnice. Členové 
agitačního střediska sestavili velmi pěknou brožurku s přehledem a budováním a 
financování všech akcí ve vesnici za léta 1971 až 1975. Tuto brožurku obdrželi občané 
všech domovních čísel. 

Předvolební schůze se konala 1. října 1976 ve velkém sále sokolovny. Na této schůzi 
byli vystaveni ve fotografii všichni budoucí poslanci NF, kteří se také voličům osobně 
představili. Přítomni byli funkcionáři z ONV včetně tajemníka OV KSČ Ludvíka Opletala. 
Schůze byla velmi pěkně navštívena. Volební den pátek 22. října byl svátkem v naší 
vesnici. Svátečně ustrojeni občané houfně přicházeli k budově MNV, aby zde ve volební 
místnosti vhodili do urny svoje kandidátky. První hlasy úderem 14:00 hodiny vhodil do 
urny jeden z našich nejstarších občanu 81letý Stanislav Barák. Volby probíhaly velmi 
ukázněně a rychle. Převážná většina občanů vykonala svoji čestnou povinnost v pátek, 
zbytek pak v sobotu, kdy poslední hlas padl do urny již v 9:30 hod. Přestárlí a pohybově 
neschopní občané byli navštíveni ve svých domácnostech a odvolili doma. Ve volebních 
seznamech bylo zapsáno 804 voličů, avšak odvolilo 811 – 7 osob odvolilo na volební 
průkazy. Do MNV vyšly volby na 99,75 %. 2 hlasy nebyly odevzdány, do dalších orgánů 
bylo odevzdáno celých 100 %. S radostí můžeme konstatovat, že téměř všichni naši 
občané vyjádřili důvěru a podporu politice naší strany. 

Ustavující schůze 
Ustavující schůze plenárního zasedání MNV se konala 19. listopadu 1976 

v pohostinství u Kučerů. Schůze byla zahájena státní hymnou. První část jednání řídil 
poslanec MNV Karel Kuběna. Ustavující zasedání přišli pozdravit místní pionýři skupiny 
R. Terrera ze ZDŠ – Ostrov. Jejich kulturní program přispěl k důstojnému průběhu 
ustavujícího zasedání. Z hostů byli přítomni: Tomášková M. poslankyně J.M. – KNV, 
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J. Horáček člen OV KSČ, Z. Liška, člen ONV, Kuchař J. poslanec ONV, J. Zouhar, předseda VO 
KSČ a K. Vašíček, předseda MV NF.  

Program: 
 Státní hymna – zahájení.  
 Určení zapisovatele a ověřovatele zápisu, volba mandátové a návrhové komise.  
 Složení slibu poslanců MNV  
 Volba předsedy, tajemníka a ostatních orgánů MNV 
 Projev předsedy MNV  
 Rozprava. 
  Návrh usnesení – závěr zasedání. 

 

Do MNV bylo právoplatně zvoleno 25 poslanců, z nichž je 16 mužů a 9 žen. Z toho je 
12 dělníků, 4 družstevníci, 6 příslušníků inteligence, 4 ostatní. 15 poslanců jsou členy 
KSČ. Slavnostní slib, jehož text přečetla poslankyně Miluše Šebelová, poslanci potvrdili 
slovem „slibuji“, dále podpisem textu a podáním ruky, řídícímu schůze K. Kuběnovi. 

V další části jednání byl podán návrh na funkci předsedy MNV a tajemníka. 
Po projednání ve výboru VO KSČ a v radě MNV byl do této funkce předsedy navržen a 
jednomyslně zvolen Fr. Hlaváček, tech. úředník, Adamovské strojírny, bytem Ostrov č. 
311. Po jeho zvolení mu s. Kuběna předal závěsný znak jako symbol státní moci, 
poblahopřál mu předal další řízení schůze. Poté s. Kuběna složil novému předsedovi svůj 
poslanecký slib. Do funkce tajemníka byl zvolen s. Karel. Kuběna, Ostrov č. 304. 

Nově zvolený předseda pronesl projev, ve kterém vyzvedl úspěšnou přípravu voleb i 
jejich bezvadný průběh. Dále hovořil o závěrech XV. sjezdu KSČ v oblasti práce MNV a 
poslanců a o volebním programu NF na léta 1976 až 80. Tento program je naplněn mnoha 
náročnými úkoly, jejich realizace bude záviset na poslancích a všech našich voličích 
v obci. V budoucnu jsou to velké a smělé plány jako: úpravna vody, výstavba vodojemu, 
kanalizace, rozšíření hřbitova, generální úprava el. vedení v místním kině, průzkum 
vodních zdrojů a různé další úkoly pro zvelebení naší vesnice. V závěru svého projevu 
poděkoval za vykonanou práci odstupujícím poslancům a nově zvoleným přál mnoho 
úspěchů v jejich zodpovědné funkci. V rozpravě vystoupili předseda VO KSČ s. Zouhar, 
z ONV s. Liška a s. Horáček atd. Po ukončení schůze byla zahrána Píseň práce. 

Složení rady nově zvoleného Národního výboru 
 František Hlaváček – předseda MNV, nar. 1919, Ostrov 311. 
 Karel Kuběna – tajemník MNV, nar. 1925, Ostrov 304. 
 Karel Zouhar, předseda fin. a plán. Komise, nar. 1926, Ostrov 55. 
 Josef Kaláš – předseda komise výstavby a bytové, nar. 1933, Ostrov 104. 
 Ant. Kučera – předseda komise OVP, nar. 1940, Ostrov 108. 
 Karel Mrázek, předseda MH – služby a obchod, nar. 1925, Ostrov 323. 
 Miloslav Slanina – člen rady, nar. 1925, Ostrov 288. 
 Miluše Šebelová – předsedkyně KŠK, nar. 1938, Ostrov 210. 
 Milada Musilová, členka rady MNV, nar. 1949, Ostrov 268. 
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Komise při MNV 
 Finanční a plánovací: předseda Karel Zouhar. 

Členové: J. Hudec 180, J. Svoboda 25, J. Kolmačka 193, A. Svoboda 128. 
 Komise výstavby a bytová: předseda J. Kaláš 104. 

Členové: M. Slanina 288, J. Němec 145, J. Pernica 290, Z. Musil 268 A. Ševčík 272, Fr. 
Pernica ml. 9. 

 Komise kulturně školská: předsedkyně M. Šebelová 210. 
Členové: A. Mikulášková 276, Iva Němcová 31, M. Kučerová 112, D. Slaninová 288. 

 Komise OVP: předseda A. Kučera. 
Členové. E. Novotná 253, L. Petlach 229, M. Kouřil 111, J. Kakáč 317. 

 Komise sociální a zdravotní: předsedkyně M. Kocmanová 287. 
Členové: E. Skoupý 260, M. Kalová 312, M. Janoušková 267, V. Petlach. 

 Komise MH, služby, obchod: předseda K. Mrázek 323. 
Členové: K. Štěpánek 135, M. Musilová 268, K. Kraváček 349, F. Pernica 127. 

 Komise pro mládež a tělovýchovu: předsedkyně E. Kuběnová 202. 
Členové: N. Kalová 222, F. Krahulec 353, J. Němec 170, J. Jelínek 296. 

 Pověřený člen pro zemědělství: F. Kala 66. 
 Předseda koordinační komise JSB VO: F. Krahulec 353. 
 Předsedkyně SOZ – M. Kučerová 112. 
 Předsedkyně OB M. Hebelková 27 

Ing. Ondřej Hudec, starosta 

NĚCO MÁLO Z KULTURY 
Těsně po letošní plesové sezóně se kulturní život v celé republice, a tedy i u nás v obci, 

z dobře známých důvodů, zastavil. Neuskutečnil se ani dětský karneval, beseda se 
známou osobností, ochotnická představení, hasičské akce, ani tradiční koncert populární 
skupiny, či třeba dětský den. 

Jak jsme na tom nyní? 
Při dobře se vyvíjející zdravotní situaci by se měly jako první větší akce uskutečnit 

hody. Konec prázdnin by měly tradičně završit „Ostrovské dožínky“, které se budou konat 
29. 8. 2020 v areálu KD. Chtěla bych jen připomenout, že vystoupení pozvaných umělců 
by měla začínat ve 14 hodin, ale do scénáře akce patří i dožínkový průvod, do kterého jste 
srdečně zváni.  

Letos se můžete těšit na skupinu Vinařští romantici se Zdeňkem Junákem, kouzelníka 
pro děti a skupinu K – BAND. Dále je plánován opět zájezd, košt slivovice, možná divadlo, 
či předvánoční zájezd. Beseda se Zbygniewem Czendlikem je odložena na 19. 11. 2020. 

Držme si pěsti, ať se nám podaří se na těchto akcích v pohodě scházet. 
 

Mgr. Jarmila Krbečková 
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OBECNÍ KNIHOVNA INFORMUJE 
Čas rychle běží a už zase končí další 

školní rok. 
Pojďme se ohlédnout za tradičními 

aktivitami obecní knihovny, které mají v 
knihovně již svoje stálé místo. 

Pravidelně s podzimními měsíci 
přicházejí do knihovny děti ve věku od 
4 let se svými rodiči a navštěvují 
projekt, který má v naší knihovně již 
mnohaletou tradici. V tomto školním 
roce to byl již XI. ročník s názvem „Za 
Knižníčkem opět do knihovny“. Děti si 
oblíbily malého knižního skřítka, který pro ně hlídá knihy, stará se o ně a vybírá pro ně ty 
nejhezčí ke čtení a povídání. Scházeli jsme se pravidelně 1 x za 14 dní. 

Odměnou pro všechny měla být návštěva divadelního představení „Kluk z plakátu“ 
v divadle Radost v Brně a také beseda se současnou spisovatelkou Zuzanou Pospíšilovou. 
Bohužel, byl vyhlášen nouzový stav, knihovna musela být uzavřena a s ní ze dne na den 
skončily veškeré aktivity.  

Také další projekt s názvem „Už jsem čtenář – Knížka pro prvňáčka“ neproběhl tak, 
jak byl naplánován. Zapojilo se celkem 33 prvňáčků z Ostrova a z Vysočan. Bohužel, 
knihovnu navštívili jen jednou – v lednu. Další setkání již nemohla proběhnout. Právem si 
ale všichni zúčastnění zaslouží knihu Lenky Rožnovské „Káťa a klokan ze šuplíku“. Obdrží 
ji spolu s vysvědčením a určitě bude jejich dobrým kamarádem i o prázdninách. 

Po skončení nouzového stavu se knihovna opět otevřela 5. května. Nezměnila se 
půjčovní doba ani výše poplatků. Čekají na Vás nové knihy, které Vám jistě zpříjemní 
nastupující letní dny. 

Budu se na Vás těšit! 
Mgr. Soňa Švrčinová, knihovnice 

Provozní doba knihovny o prázdninách 

V době od 14. 7. 2020 do 14. 8. 2020 je knihovna uzavřena. 
  

HASIČI INFORMUJÍ 
Vážení spoluobčané, jaro 2020 bylo téměř pro všechny velkou neznámou. Díky 

celosvětově šířící se nemoci Covid-19 jsme se dostali do situace, kterou asi nikdo z nás 
zatím neprožil. Nařízená vládní opatření, uzavření škol, některých obchodů nebo různých 
zařízení omezilo běžný život všech občanů. Nedílnou součástí se stalo nošení roušek, 
které mělo zamezit šíření nemoci. 

Mnoho opatření musel přijmout i náš sbor hasičů v obci. Na jarní období jsme měli 
naplánováno několik akcí, které byly nakonec zrušeny (např. Velikonoční hrkání, 
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Lampionový průvod nebo závody mladých hasičů, mužů a žen). V polovině května, kdy už 
byla vládní opatření postupně rozvolňována se nám podařilo uskutečnit sběr starého 

železa v obci. Všem občanům, kteří nám 
železo v den sběru přichystali před své 
domy k odvozu, děkujeme.  

Po více jak dvouměsíční přestávce 
se i mladí hasiči vrátili ke své práci. Na 
začátku června jsme začali s 
pravidelnými tréninky, které se konají 
každé pondělí a pátek od 16:30 hod na 
sportovním hasičském areálu u 
fotbalového hřiště. Náplň tréninku je 
nyní věnována převážně požárním 
útokům a štafetám. Děti své získané 
zkušenosti využívají později na 

závodech Okrskové ligy mládeže, Okresní ligy mládeže a Okresní ligy dorostu. Občas 
s dětmi zavítáme i na soutěž mimo hranice našeho okresu. Protože se mnoho závodů 
Okrskové ligy mládeže, Okresní ligy mládeže a Okresní ligy dorostu mělo konat na jaře 
v období pandemie, bylo rozhodnuto, že se letošní ročníky soutěží zruší úplně. 
Ke stejnému rozhodnutí nakonec dospěla i rada Velké ceny Blanenska. Tento seriál 
závodů v požárním útoku navštěvovala naše družstva mužů a žen. 

Máme před sebou léto a letní prázdniny, kdy se v naší obci na náměstí městyse konají 
tradiční hody. Náš sbor již několik roků v jejich průběhu zajišťuje občerstvení v areálu 
hasičské zbrojnice. Pokud nám to současná situace dovolí, s touto tradicí bychom rádi 
pokračovali i letos. Těšit se můžete na bohaté občerstvení, pochutiny z udírny a grilu, 
makrelový večer nebo páteční večerní taneční zábavu se skupinou STYL Petrovice.  

 

Hodové občerstvení u hasičky: 
16.7.2020 (čtvrtek) 16:00 h – posezení u hasičky (pivo, limo, pochutiny z udírny a grilu) 
17.7.2020 (pátek) 16:00 h – makrelové odpoledne, večer. zábava se skupinou STYL Petrovice 
18.7.2020 (sobota) 14:00 h – posezení u hasičky (pivo, limo, pochutiny z udírny a grilu) 
19.7.2020 (neděle) 10:00 h – posezení u hasičky (pivo, limo, pochutiny z udírny a grilu) 

 
V srpnu bychom rádi uspořádali tzv. „Nalívačku – Soutěž o nejrychlejší zadek“. Tohle 

soutěžní klání by se mělo konat na sportovním hasičském areálu. O přesném termínu 
konání vás budeme ještě informovat. Na obě akce jste již nyní srdečně zváni.  

Protože se začala opět zvedat výkupní cena starého papíru, zapojili jsme se s mladými 
hasiči zase do jeho sběru. S dětmi bychom sběr papíru v naší obci provedli zřejmě na 
konci letních prázdnin. Podrobnější informace a datum konání včas zveřejníme. 

Doufejme, že příznivě vyvíjející se stav s nemocí Covid-19 bude i nadále dobrý a nás 
čeká krásné letní období, bez nějakých výrazných omezení. Přeji všem hezké léto, 
strávené třeba někde na dovolené nebo u vody se svými blízkými. 

Pavel Kuchař (kronikář SDH Ostrov u Macochy) 
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BĚHEM OKLEŠTĚNÉHO FOTBALOVÉHO JARA 
SE HRÁLA JEN MALÁ KOPANÁ 

Konec června bývá časem, kdy se hodnotí uplynulý fotbalový ročník. Postupující 
oslavují, sestupující zpytují svědomí a ostatní přemýšlí, co mohli udělat během roku lépe 
a skončit výš v tabulce. Letošní ročník ale byl jiný. Kvůli nenadálým omezením jarní 
fotbalová sezóna ani nebyla zahájena. V době, kdy se opatření začala rozvolňovat bylo 
jisté, že již není možné sezónu dohrát, proto byl letošní ročník anulován. 

V malé kopané, kde se hraje 
systémem jaro-podzim, je ale vše jinak. 
Sezóna byla sice zahájena se zpožděním, 
odehrálo se méně zápasů, než bylo 
v plánu, ale protože je možné dohrát 
zbývající utkání na podzim, byla soutěž 
v půli května zahájena. 

Naše družstvo, které v loňské sezóně 
zažilo prudký sešup ze 4. do 6. ligy, což 
je základní soutěž, si vede velice dobře. 
Během úvodních 7 kol jsme nezažili 
hořkost porážky. Jedinou ztrátou byla 
domácí remíza s družstvem ze Suchého 
(3:3), ostatní utkání jsme s převahou 
vyhrávali, a tak jsme na čele tabulky se ziskem 19 bodů (skóre 41:11). O první místo si to 
pravděpodobně rozdáme s mužstvem Stars Letovice, které má doposud stejný bodový 
zisk jako my, ale horší skóre (27:10). Na další trojici pronásledovatelů tak máme 
devítibodový náskok. Do konce jarní části zbývá sehrát jediné utkání – v Rájci. Poté se 
sezóna rozeběhne až ve druhé půli srpna. 

V letošním roce jsme si chtěli připomenout kulaté výročí. Je tomu již 90 let, kdy první 
nadšenci v naší obci začali hrát fotbal. Plánovanou oslavu jsme z důvodu nejisté situace 
nakonec odložili, a tak si vše ještě jednou doufám připomeneme s ročním zpožděním.  

Do zahájení fotbalové sezóny tak plánujeme jedinou akci, kterou bude venkovní 
hodová zábava. Tato se bude konat v sobotu 18.7.2020 od 21:00.  

Nejen všem sportovním fandům přejeme příjemné léto a mnoho zážitků. 

Ing. Ondřej Hudec, TJ Ostrov u Macochy 

VÝSTAVA SOUTĚŽNÍCH NÁVRHŮ NA NOVOU BUDOVU  
DĚTSKÉ LÉČEBNY SE SPELEOTERAPIÍ V OSTROVĚ U MACOCHY 

Jihomoravský kraj v rámci zabezpečení zdravotní a jiné péče je zřizovatelem 
příspěvkové organizace Jihomoravské dětské léčebny. Jednou z jejích částí je i Dětská 
léčebna se speleoterapií v Ostrově u Macochy. Léčebna je odborným léčebným ústavem, 
v němž se již více než 35 let léčí děti převážně školního věku s nemocemi dýchacího 
traktu, a to za využití speleoterapie – zvláštní klimatické léčebné metody, která jako 
přírodní zdroj využívá klima jeskyně. Léčebna je jediným pracovištěm v celé České 
republice, které využívá pro speleoterapii krasovou jeskyni.  
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Bohužel současné prostory, které slouží k pobytu pacientů, jsou již od založení 
léčebny pouze provizorní a celý ubytovací objekt je ve špatném technickém stavu. 
Jihomoravský kraj proto v květnu 2018 rozhodl o výstavbě nové budovy léčebny, a to na 
okraji obce Ostrov u Macochy v těsné blízkosti Císařské jeskyně, kde speleoterapie 
probíhá. Nová budova bude mít kapacitu cca 78 dětí a jejich doprovodu. Kromě ubytovací 
části budou nově součástí léčebny též prostory pro poskytování zdravotní péče, 
rehabilitaci, zajištění školní výuky v rámci základní škola pro dětské pacienty a stravovací 
provoz. V rámci areálu budou zbudována i venkovní hřiště a inspirativní zahrada.  

 
Jelikož je stavba i její realizace v mnoha směrech výjimečná (unikátnost léčebné 

metody, komplexnost provozu, charakter lokality), jsou z pozice JMK jako investora 
kladeny zvýšené nároky na podobu, provedení a funkčnost nového objektu. Mezi základní 
požadavky JMK patří naplnění těchto cílů:  

 vybudování architektonicky zajímavé nekonvenční stavby zapadající do chráněné 
krajinné oblasti Moravský kras, 

 realizace kvalitní stavby šetrné ke svému okolí (respekt ke krajinnému rázu, 
urbanismu) i k uživatelům (zdravotní nezávadnost, příjemné pracovní prostředí),  

 využívání obnovitelných zdrojů energie při provozu budovy, 
 umístění všech provozů léčebny v jednom areálu tak, aby poskytovalo moderní, 

příjemné prostředí pro léčbu a pobyt dětských pacientů i jejich doprovodu, vytvořilo 
zaměstnancům optimální pracovní podmínky a zároveň aby provozování celého 
areálu bylo provozně nenáročné při splnění všech požadavků investora.  
 
Vzhledem k výše uvedeným cílům se JMK rozhodl realizovat projekt metodou 

dodávky tzv. Design&Build, kdy je zhotovitel stavby zároveň odpovědný i za projekční 
přípravu díla. Tento postup umožňuje ponechat zhotoviteli prostor pro uplatnění 
inovativních řešení. 

Zhotovitel stavby, architektonického návrhu i kompletní projektové dokumentace byl 
vybrán v neobvyklé kombinaci zadávacího řízení na stavební práce a architektonické 
soutěže podle Soutěžního řádu České komory architektů. JMK přitom stanovil pevnou 
cenu za provedené dílo (150 mil. Kč bez DPH) a hodnotil nabídky pouze podle 
následujících kvalitativních kritérií (seřazeny dle významnosti): 

 Celková urbanisticko-architektonická kvalita návrhu 
 Kvalita energetického a technologického řešení 
 Naplnění provozních požadavků zadání 
 Kvalita realizačního týmu účastníka 
 Přidaná hodnota (účastníci mohli nabídnout větší bazén, zbudování arboreta v areálu 

léčebny nebo provádění nadstandardních provozních úkonů a údržby po dobu 
záruční doby stavby, to vše bez vlivu na celkovou cenu zakázky) 

 

Hodnocení nabídek provedla nezávislá odborná porota složená převážně z členů 
České komory architektů a dále ze zástupců JMK a léčebny. 

 
Celkové náklady akce se předpokládají ve výši 206 milionů korun.  
Dokončení stavebních prací je plánováno na konec roku 2022. 
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Stávající budova léčebny 

  
 

Vizualizace nové dětské léčebny 

  
 

ÚŘAD MĚSTYSE INFORMUJE 
Závěrečný účet za rok 2019 

Dne 11.6.2020 schválilo Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy závěrečný účet za 
rok 2019. Bylo tak potvrzeno hospodaření obce v loňském roce. Příjmy obce dosáhly 
v tomto roce 28.058.173,37 Kč, výdaje byly 19.731.863,46 Kč.  

Na straně příjmů tvořily největší položku v loňském roce daňové příjmy (cca 
18,6 mil. Kč). Nedaňové příjmy dosáhly výše 3,1 mil. Kč, na této částce se nejvíce podílela 
splacená půjčka naší ZŠ na předfinancování dotovaných projektů z EU (1,85 mil. Kč), 
příjmy z nájemného 0,5 mil. Kč a další. Kapitálové příjmy tvořily pouze příjmy z prodeje 
pozemků, jejichž výše dosáhla v loňském roce 40 tis. Kč. Transfery, což jsou v podstatě 
přijaté dotace pak činily 6,26 mil. Kč. Většina těchto finančních prostředků šla do školy – 
konkrétně 5,25 mil. Kč. Z těchto finančních prostředků byla realizována nová internetová 
síť v ZŠ, výpočetní technika, keramická dílna, bezbariérové toalety, nebo dokončen areál 
lesní mateřské školky. Další dotační prostředky byly využity např. na výkon státní zprávy 
(383 tis. Kč), při opravách kulturního domu (250 tis. Kč), při opravě elektroinstalací na 
II. stupni ZŠ (150 tis. Kč), výstroj a výzbroj jednotky SDH (91 tis. Kč) a další drobnější 
dotace. 
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Největší investicí byla poslední etapa oprav kulturního domu, která zahrnovala 
úpravy dámských toalet, chodby, vstupní haly a šatny v celkové hodnotě 1,4 mil. Kč. Další 
finanční prostředky šly do oprav elektroinstalací na II. stupni ZŠ (440 tis. Kč), oprava a 
rozšíření vodovodu v lokalitě Na skále (podíl obce 360 tis. Kč) či oprava veřejného 
osvětlení u hřbitova a další rozčlenění sítě veřejného osvětlení (100 tis. Kč). Rovněž jsme 
vykoupili pozemky v nezastavěném území obce v hodnotě téměř 1 mil. Kč (necelých 
5 ha), nebo splatili podíl úvěrů ve výši 1,2 mil. Kč. 

V rámci provozních výdajů směřovaly finanční prostředky například do ZŠ a MŠ – 
8,6 mil. Kč (z toho 5,25 mil. Kč průtoková dotace na evropské projekty – viz. výše, 
1,25 mil. Kč půjčka pro ZŠ na předfinancování těchto projektů, 1,4mil. Kč příspěvek na 
provoz ZŠ, 480 tis. Kč – opravy v ZŠ), chod úřadu (1,5 mil. Kč), péče o veřejnou zeleň – 
platy zaměstnanců, pohonné hmoty, vybavení, atd. (1,1 mil. Kč), zastupitelstvo městyse 
(1,2 mil. Kč), odpadové hospodářství (cca 670 tis. Kč), provozní výdaje KD (510 tis. Kč), 
elektřina a drobné opravy veřejného osvětlení (210 tis. Kč), rozhlasy, dotace pro 
organizace a další drobnější výdaje. 

Dlouhodobě do financování obce zasahují rovněž úvěry. Stále splácíme úvěr z roku 
2010 (400 tis. Kč) a z roku 2018, který sloužil k výkupu pozemků ve výši 4 mil. Kč 
(přičemž jsme z něj v loňském roce splatili 800 tis. Kč). Celkem jsme tedy za rok 2019 
splatili úvěry v hodnotě 1,2 mil. Kč. 

Na začátku kalendářního roku 2019 jsme disponovali na kontech souhrnnou částkou 
2,655 mil. Kč, v závěru roku jsme pak na našich účtech evidovali 9,781 mil. Kč. V průběhu 
loňského roku jsme tak dokázali hospodařit s přebytkem 7,126 mil. Kč. 

Rekonstrukce místní komunikace „Na skále“ 
V průběhu měsíce května byla dokončena rekonstrukce komunikace „Na skále“. 

Rovněž byly realizovány přilehlé plochy a vjezdy k okolním nemovitostem. Celková cena 
komunikace, dešťové kanalizace, vjezdů a přilehlých parkovacích ploch dosáhla necelých 
3,7 mil. Kč vč. DPH. 

Ještě před realizací rekonstrukce této 
komunikace proběhla oprava a rozšíření 
vodovodu, který vede touto komunikací. 
Celkové náklady opravy tohoto vodovodu 
(1,56 mil. Kč) si mezi sebe rozdělila naše 
obec (360 tis. Kč bez DPH), Svazek 
Vodovodů a kanalizací měst a obcí 
Boskovice (770 tis. Kč bez DPH) a 
Vodárenská akciová společnost, divize 
Boskovice (430 tis. Kč bez DPH). Stavební 
práce prováděla stejně jako v případě 
naší komunikace firma H3 Inženýrské 
stavby, spol. s r.o. z Blanska. 

Rekonstrukce místní komunikace „K lesíčku“ 
V polovině května byla zahájena rekonstrukce komunikace K lesíčku. Nejprve byly 

realizovány dvě akumulační vsakovací jímky na dešťové vody, na to navázaly zemní 
práce v zadní části ulice, kde bude realizován povrch z retenční zámkové dlažby. 
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V současné době probíhá pokládka odvodňovacích žlabů a obrubníků. Poté budou 
realizovány podkladní vrstvy komunikace a nakonec položena zámková dlažba.  

Dodavatelem stavebních prací je, stejně jako v předchozím případě, firma 
H3 Inženýrské stavby, spol. s r.o. z Blanska, celková výše ceny díla (bez vjezdů a okolních 
ploch) je 3.827 tis. Kč.  

Po dokončení rekonstrukce této komunikace již budou všechny úseky komunikací 
v blízkém okolí náměstí spravené a pro příští léta budou probíhat opravy komunikací 
v dalších částech obce.  

Oprava toalet a výdejní okénko v MŠ 
Během posledních tří měsíců jsme připravovali opravu toalet v MŠ a výdejní okénko 

jídla v MŠ. Důvodem byly zejména dlouhodobé připomínky zástupců Krajské hygienické 
stanice JMK k těmto prostorám v budově školy. V březnu jsme zpracovali a podali žádost 
o dotaci na Ministerstvo financí a Jihomoravský kraj. Během května probíhalo výběrové 
řízení. Stavební práce vyjdou na 971 tis. Kč a bude je realizovat firma LETOSTAV spol. 
s r.o. z Letovic. Vše by mělo být dokončeno nejpozději do 20.8.2020. Během června jsme 
obdrželi informaci, že nám byly schváleny obě žádosti o dotace, proto je reálné, že bude 
tato stavba kompletně hrazena z dotačních prostředků, bez finanční spoluúčasti obce.  

Kompletní oprava elektroinstalací v budově ZŠ  
Souběžně s opravami toalet jsme připravovali projekt na kompletní rekonstrukci 

elektroinstalací v budově ZŠ a MŠ. O dotaci na tento projekt jsme rovněž podali žádost na 
Ministerstvo financí. Žádost byla rovněž podpořena, a to na 90 % nákladů. Celkové 
projekční náklady vychází na 2,6 mil. Kč, schválená maximální výše dotace je 2,35 mil. Kč. 
Konečná výše dotace bude určena až na základě vysoutěžené ceny, která vzejde z právě 
probíhajícího výběrového řízení. Toto výběrové řízení bude ukončeno až 7.7.2020, poté 
bude s dodavatelem uzavřena smlouva. Předání staveniště je předběžně naplánováno 
na 10. 7. 2020 s tím, že během letních prázdnin bude nutné realizovat všechny učebny 
na I. stupni ZŠ a v MŠ, ostatní prostory (ZŠ DL, jídelna, šatny, chodby a vestibul) budou 
pravděpodobně realizovány v průběhu školního roku, tedy již za provozu školy. Bude to 
samozřejmě výrazně omezující, bohužel však poskytnuté finanční prostředky nemůžeme 
převádět do dalších let, a proto je nutné tyto opravy realizovat ještě v tomto kalendářním 
roce. 

Multimediální učebna v ZŠ  
Již v loňském roce jsme společně s naší ZŠ podali žádost o dotaci na multimediální 

učebnu, která bude vybudovaná v bývalé učebně přírodopisu. Předmětem projektu jsou 
drobné stavební úpravy objektu (zejména kompletní oprava podlahy, rozvody vody 
a odpadů, elektromontážní práce, omítky a výmalba) ve výši 536 tis. Kč vč. DPH a 
kompletní nové vybavení učebny (PC, tablety + příslušenství, senzory k výuce přírodních 
věd, projektor, tabule, atd.) ve výši 1,8 mil. Kč vč. DPH. Stavební úpravy i vybavení bude 
pořízeno během letních prázdnin. Na projekt jsme obdrželi dotaci ve výši 95 % 
uznatelných výdajů, tedy ve výši 2,37 mil. Kč. Obec bude v rámci tohoto projetu 
dofinancovávat 125 tis. Kč. 
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Jaké dotace jsme obdrželi 
Jak již bylo zmíněno výše, obdrželi jsme v letošním roce hned dvě dotace 

z Ministerstva financí, konkrétně na opravu toalet a výdejní okénko (900 tis. Kč) a 
na opravu elektroinstalací v budově ZŠ (2.350 tis. Kč). Další dotací čerpanou v ZŠ je 
dotace z IROPu (prostřednictvím MAS Moravský kras) ve výši 2,37 mil. Kč, o kterou jsme 
žádali již v loňském roce. Rovněž z loňského roku nám bude zpětně proplacena dotace 
na stavební úpravy kulturního domu (vstup, šatny, chodba a dámské toalety) 
z Ministerstva pro místní rozvoj ve výši 964 tis. Kč. V letošním roce nám dále byla 
schválena dotace na obnovu lesů ve výši 323 tis. Kč – tato dotace již byla i proplacena. 

Další žádosti o dotace, které jsou v tuto chvíli schváleny jsou z Jihomoravského kraje, 
kde jsme obdrželi dotaci na akumulační vsakovací jímky a dešťovou kanalizaci na 
komunikaci K lesíčku ve výši 325 tis. Kč, toalety v KD (mužské a toalety s přístupem od 
hasičského hřiště) 240 tis. Kč, toalety v MŠ 150 tis. Kč a na provoz turistického 
informačního centra jsme obdrželi dotaci ve výši 44 tis. Kč. Z Úřadu práce pak čerpáme 
dotaci na veřejně prospěšné práce ve výši 120 tis. Kč. Celkem bychom tak měli v průběhu 
letošního roku profinancovat více než 7,75 mil. Kč. 

Od některých žádostí stále ještě nejsou známé výsledky. Jedná o žádost o dotaci 
z Jihomoravského kraje na pořízení nového územního plánu (149 tis. Kč). O dotaci 
na nový územní plán jsme žádali rovněž z Ministerstva pro místní rozvoj (211 tis. Kč). 
Na Ministerstvu vnitra máme žádost o dotaci na nový dopravní automobil pro jednotku 
SDH (450 tis. Kč). 

Neschválené žádosti o dotace máme doposud dvě. První se týkala pořízení 
materiálního vybavení pro jednotu SDH ve výši 65 tis. Kč, druhá finanční podpory 
kulturně-společenské akce “Dožínky” ve výši 30 tis. Kč. V obou případech však byly 
finanční prostředky Jihomoravským krajem významně kráceny z důvodu koronavirové 
krize. 

Mobilní rozhlas 
Pro naše občany zavádíme službu Mobilní Rozhlas, díky které s vámi nyní můžeme 

komunikovat moderně a efektivně. Občané, kteří se do Mobilního Rozhlasu zaregistrují, 
od nás budou dostávat důležité informace o dění v Ostrově u Macochy, a to 
prostřednictvím zpráv do aplikace, e-mailů, případně SMS v krizových situacích. 

Nová služba Mobilního Rozhlasu vám po registraci přinese:  

 Novinky z úřadu přímo do telefonu 
 Upozornění na krizové situace – výpadky energií, blížící se vichřice, dopravní 

uzavírky, ... 
 Pozvánky na sportovní a kulturní akce 
 Účast ve veřejných anketách 

Registrace je zdarma! V registračním procesu si můžete nastavit, jaké informace vás 
zajímají. Vaše údaje budou v bezpečí v souladu s GDPR obecným nařízením o ochraně 
osobních údajů.  

Zaregistrovat se můžete jedním z následujících způsobů: 

a) Přes webovou stránku www.ostrovumacochy.mobilnirozhlas.cz 
b) Přes mobilní aplikaci Mobilní Rozhlas / Zlepšeme Česko 
c) Vyplněním přiloženého registračního letáku a předáním na úřad městyse 

http://www.ostrovumacochy.mobilnirozhlas.cz/
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Snadné nahlašování závad v obci přes obecní aplikaci  
Společně s moderním způsobem komunikace jsme zavedli také Systém na hlášení 

podnětů od občanů. Pokud na území naší obce narazíte na nepořádek, černou skládku, 
rozbitou lavičku nebo třeba nesvítící lampu, stačí problém vyfotit a jednoduše nahlásit 
přes aplikaci Mobilní Rozhlas / Zlepšeme Česko. My se postaráme o to, aby byla závada co 
nejdříve vyřešena! 

Ing. Ondřej Hudec, starosta 

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA A RADY MĚSTYSE 
Rada městyse Ostrov u Macochy na své 18. schůzi, konané dne 26. 3. 2020: 
 schválila směrnici č. 1/2020 pro práci s osobními údaji 
 vybrala na realizaci veřejné zakázky „Rekonstrukce místní komunikace K lesíčku“ 

nabídku firmy H3 INŽENÝRSKÉ STAVBY spol. s r.o., Blansko za cenu 3.826.903,89 Kč 
vč. DPH, stanovila další pořadí nabídek (2. STRABAG a.s., Brno za cenu 
4.242.329,72 Kč, 3. BS – IMEX, spol.s r.o., Brno za cenu 4.275.330,58 Kč), schválila 
smlouvu o dílo s vybranou firmou a pověřila Ing. Ondřeje Hudce, starostu, 
vyrozuměním uchazečů o výsledku výběrového řízení a podpisem smlouvy 

 schválila rozpočtové opatření č. 2 
 schválila vyhlášení konkursu na obsazení pracovního místa ředitele ZŠ a MŠ Ostrov 

u Macochy s předpokládaným nástupem 1. 8. 2020 a pověřila Ing. Ondřeje Hudce, 
starostu, požádat Krajský úřad Jihomoravského kraje, Českou školní inspekci, 
školskou radu o delegování jejich zástupce za člena konkursní komise, vyzvat ředitele 
ZŠ a MŠ Ostrov u Macochy, aby zorganizoval volbu zástupce z řad pedagogických 
pracovníků školy do konkursní komise a doložil ji zřizovateli zápisem o volbě 

 souhlasila s uzavřením kupní smlouvy na dopravní automobil s SDH Ostrov 
u Macochy 

 schválila dodatek č. 1 k nájemní smlouvě pečovatelského bytu č. 6 v domě č. p. 464 
paní V. S. na dobu neurčitou 

 souhlasila s novostavbou RD na pozemku p.č. 81/3 

Rada městyse Ostrov u Macochy na své 19. schůzi, konané dne 28. 4. 2020: 
 vyhlásila konkurs na obsazení pracovního místa ředitele ZŠ a MŠ Ostrov u Macochy, 

p.o. s předpokládaným nástupem 1. 8. 2020, jmenovala konkursní komisi k provedení 
konkursního řízení na obsazení pracovního místa ředitele ZŠ a MŠ Ostrov u Macochy, 
p.o. ve složení: 
Ing. Ondřej Hudec, člen určený zřizovatelem – předseda, Ing. Ivo Ambrož, člen určený 
zřizovatelem, Mgr. Bc. Růžena Jonášová, člen určený ředitelem krajského úřadu, 
Mgr. Věra Hrazdírová, pedagogický pracovník Základní školy a Mateřské školy Ostrov 
u Macochy, Mgr. Jana Vágnerová, školní inspektorka Jihomoravského inspektorátu 
České školní inspekce, Mgr. Blanka Šenkýřová, odbornice v oblasti státní správy, 
organizace a řízení školství, RNDr. Pavel Nezval, odborník v oblasti státní správy, 
organizace a řízení školství, personalista, Zdeněk Vašíček, člen školské rady Základní 
školy a Mateřské školy Ostrov u Macochy, pověřila paní Hanu Opatřilovou funkcí 

https://www.mobilnirozhlas.cz/ekosystem/aplikace#application
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tajemníka komise, stanovila text veřejného oznámení konkursního řízení podle 
předloženého materiálu a uložila Ing. Ondřeji Hudcovi, starostovi – zveřejnit 
schválený text oznámení konkursního řízení na úřední desce a svolat první jednání 
konkursní komise na den 3. 6. 2020 

 schválila rozpočtové opatření č. 3 
 souhlasila s uzavřením dodatku nájemní smlouvy č. 4 a 5 s firmou Zemspol a.s. Sloup 
 schválila zápis do kroniky městyse za rok 2019 
 souhlasila s výstavbou rybníků v k.ú. Lipovec, včetně úpravy vyřazeného vodovodu 

v majetku obce 
 souhlasila se stavebními úpravami RD č.p. 203, včetně přípojky kanalizace 
 schválila vyhlášení poptávky na realizaci veřejné zakázky malého rozsahu „Ostrov 

u Macochy – oprava toalet a výdejny jídla v MŠ“, text výzvy k podání nabídek 
a zadávací dokumentaci a firmy vyzvané k podání nabídky a uložila Ing. Ondřeji 
Hudcovi, starostovi zaslat výzvy k podání nabídek schváleným firmám a jmenovat 
hodnotící komisi 

 schválila vyhlášení poptávky na realizaci veřejné zakázky „Vybudování multimediální 
učebny na ZŠ Ostrov u Macochy – dodávky“, schválila text výzvy k podání nabídek 
a zadávací dokumentaci a zveřejnění na profilu zadavatele a uložila Ing. Ondřeji 
Hudcovi, starostovi, zajistit zveřejnění zadávací dokumentace na profilu zadavatele 
a jmenovat hodnotící komisi 

 souhlasila s uzavřením smlouvy o dílo k akci „Oprava a doplnění části veřejného 
osvětlení Ostrov u Macochy“ s firmou Atomicon s.r.o., Olomouc ve výši 83.248,75 Kč 
bez DPH  

Rada městyse Ostrov u Macochy na své 20. schůzi, konané dne 28. 5. 2020: 
 vybrala na realizaci veřejné zakázky „Ostrov u Macochy – oprava toalet a výdejny jídla 

v MŠ“ nabídku firmy Letostav spol. s r.o., Letovice za cenu 971.866,75Kč vč. DPH, 
stanovila další pořadí nabídek (2. JM Dynamic Project s.r.o., Plumlov za 974.534 Kč, 
3. Martin Slezák, Ostrov u Macochy za 1.022.809,77Kč), schválila smlouvu o dílo 
s vybranou firmou a pověřila Ing. Ondřeje Hudce, starostu, vyrozuměním uchazečů 
o výsledku výběrového řízení a podpisem smlouvy 

 vybrala na realizaci veřejné zakázky „Vybudování multimediální učebny na ZŠ Ostrov 
u Macochy – dodávky“ nabídku firmy PRENT SERVISE, s.r.o., Ostrava, za cenu 
1.814.758 Kč vč. DPH, schválila smlouvu o dílo s vybranou firmou a pověřila 
Ing. Ondřeje Hudce, starostu, vyrozuměním uchazečů o výsledku výběrového řízení 
a podpisem smlouvy 

 schválila provedení průzkumu trhu za účelem zajištění dodavatele k projektu 
„Vybudování multimediální učebny na ZŠ Ostrov u Macochy – stavební úpravy“, 
schválila rozsah stavebních prací i text výzvy k podání nabídek a zadávací 
dokumentaci a firmy vyzvané k podání nabídky: Elektro Brevex, s.r.o., Boskovice, 
Martin Slezák, Ostrov u Macochy, Ivan Kopřiva, Boskovice a uložila Ing. Ondřeji 
Hudcovi, starostovi po ukončení průzkumu trhu uzavřít smlouvu o dílo 
s dodavatelem, který podá nejlepší nabídku 

 schválila rozpočtové opatření č. 4 
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 souhlasila se zveřejněním záměru pronájmu nebytových prostor u budovy č.p. 369 
 souhlasila se zařazením svého správního území do území působnosti MAS Moravský 

kras z.s. v období 2021-2027 a dále souhlasila s přípravou komunitně vedené 
integrované strategie území MAS Moravský kras z.s. pro období 2021-2027 na svém 
území 

 doporučila ZM program a návrhy jednotlivých usnesení 

Rada městyse Ostrov u Macochy na své 21. schůzi, konané dne 16. 6. 2020: 
 schválila vyhlášení poptávky na realizaci veřejné zakázky malého rozsahu „Ostrov u 

Macochy – oprava elektroinstalací v budově ZŠ“, text výzvy k podání nabídek 
a zadávací dokumentaci a firmy vyzvané k podání nabídky a uložila Ing. Ondřeji 
Hudcovi, starostovi, zaslat výzvy k podání nabídek schváleným firmám a jmenovat 
hodnotící komisi 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy na svém VIII. zasedání,  
konaném dne 11. 6. 2020: 
 vzalo na vědomí rozpočtová opatření č. 2, 3 a 4 
 schválilo rozpočtové opatření č. 5 
 vzalo na vědomí plnění rozpočtu městyse za období 1-4/2020 
 souhlasilo s celoročním hospodařením a finančním vypořádáním městyse za rok 

2019, včetně zprávy nezávislého auditora o výsledku přezkoumání hospodaření 
městyse za rok 2019 bez výhrad a schválilo závěrečný účet městyse za rok 2019 
s celkovými příjmy ve výši 28.058.173,37 Kč, s celkovými výdaji ve výši 19.731.863,46 
Kč a s financováním ve výši -8.326.309,91 Kč 

 schválilo účetní závěrku městyse Ostrov u Macochy za rok 2019 
 schválilo zveřejnění záměru prodeje části pozemku p.č. 1669/8 
 schválilo zveřejnění záměru prodeje části pozemku p.č. 1689/1 
 schválilo zveřejnění záměru prodeje části pozemků p.č. 94/13 a 1687/2 
 schválilo zveřejnění záměru prodeje pozemků p.č. 75/13, 75/14 a 75/15 
 schválilo prodej části pozemku p.č. 1731/1 za cenu 200Kč/m2 paní M. S. a panu M. B., 

RD č.p. 255 a prodej části pozemku p.č. 1731/15 za cenu 200Kč/m2 panu M. P., RD 
č.p. 218 

 schválilo smlouvu o zřízení věcného břemene s firmou E.ON Distribuce, a.s. 
k pozemku p.č. 1689/1 

 schválilo smlouvu o zřízení věcného břemene s firmou GasNet, s.r.o. k pozemku p.č. 
1669/10 

 schválilo návrh Obecně závazné vyhlášky č. 2/2020 o nočním klidu 
 schválilo I. variantu stavebních úprav komunikace u ZŠ 
 vzalo na vědomí informaci o čerpání dotace na sociální služby 
 schválilo dohodu o provedení práce 
 vzalo na vědomí zprávu o činnosti Rady městyse od VII. zasedání Zastupitelstva 

městyse 
Ing. Ondřej Hudec, starosta 

Ing. Ivo Ambrož, místostarosta 
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA OSTROV U MACOCHY 
Výuka v době mimořádných opatření  

Od 11. 3. 2020 probíhá výuka bez osobní přítomnosti žáků ve škole. Ihned byla 
zahájena online výuka na dálku.  

Učitelé po celou dobu mimořádných opatření zajišťovali výuku, výklad látky, 
vysvětlování i zpětnou vazbu a hodnocení zvládání látky. Na rodiče, kteří měli nadále 
svoje pracovní a jiné povinnosti, nebyl převeden úkol provádět výuku. To i nadále 
zajišťovala škola. 

Velkou pomocí bylo jednotné prostředí virtuální třídy Classroom, kde žáci dostávali 
a také odevzdávali úkoly. Součástí bylo i hodnocení splněných úkolů.  

Online komunikace probíhala každý den, a to zpravidla v 8.30 hod. a v 10.00 hod., 
kdy se setkávali žáci se svými učiteli v reálném čase formou audio nebo 
videokonferenčních hovorů.  

Velkým přínosem byla platforma Webex, která umožňovala jednak zmíněné živé 
audio a video hovory, jednak sdílet společnou virtuální tabuli, kde bylo možné názorně 
vysvětlovat a ukazovat nové učivo. Systém tak umožnil maximálně využít období 
vzdálené výuky a pokračovat ve výuce. Bez názorných nákresů by nebylo možné probírat 
novou látku a celou dlouhou dobu vzdálené formy výuky bychom mohli maximálně 
opakovat. Vznikl by deficit, který by prakticky nešlo dohnat.  

Se závěrem školního roku a postupným ukončováním mimořádných opatření 
můžeme konstatovat, že jsme společnými silami toto obtížné období zvládli dobře a se 
ctí. Učitelé na svoje žáky nezapomněli. Doba mimořádných opatření přinesla jinou formu 
výuky a plošné zapojení výpočetní techniky, nikoli prodloužení prázdnin nebo pouhé 
placené volno.  

Příprava na školu probíhala také pro předškoláky, rovněž ve formě online 
videokonferencí a názorných videonávodů. 

Je třeba také zmínit skutečnost, že takto rychlé a efektivní využití online výuky byla 
umožněno dlouhodobým systematickým pořizováním výpočetní techniky 
z nejrůznějších projektů a grantů, zavedením jednotného typu techniky, absolvováním 
několika na sebe navazujících školení, výměnu zkušeností mezi učiteli a v neposlední 
řadě výběrem učebnic a didaktických pomůcek, které zahrnují také elektronickou verzi 
výukového materiálu. 

Na dalších řádcích se tomuto tématu věnujeme z mnoha úhlů, na stránkách školy je 
i video se shrnutím postřehů a zkušeností.  

Rád bych poděkoval rodičům, učitelům i žákům za maximální trpělivost, velké 
nasazení a nezměrné úsilí, které v tomto nelehkém období vynaložili. 

Mgr. Karel Hasoň, Ph.D., ředitel školy 

Škola v krátkém souhrnu 
 Školní rok byl ukončen 30. 6. 2020. 
 Vysvědčení bylo předáno žákům v úterý 30. 6. 2020 v 9.15 hod. Předání se 

uskutečnilo mimořádně na prostranství před školou, tak aby bylo možné dodržet 
bezpečné rozestupy jak mezi žáky, tak mezi jednotlivými třídami. 
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 Pro žáky 9. ročníku byla od 11. května umožněna intenzivní příprava na přijímací 
zkoušky. Všichni deváťáci přijímací zkoušky zvládli a dostali se na střední školy. 

 Žáci 1. stupně mohli v případě zájmu začít chodit do školy od 25. 5. 2020. Této 
možnosti využila přibližně třetina dětí. 

 Od 8. 6. 2020 došlo ke zmírnění mimořádných opatření také pro žáky 2. stupně. 
Jednalo se taktéž o dobrovolné návštěv školy po předchozí domluvě ve formě 
konzultací k vybraným předmětům. 

 U rybníka žáci 9. ročníku instalovali lavičku a rám na výukové pexeso, které je určeno 
zejména mladším kamarádům. 

 Setkání s předškoláky a jejich rodiči se uskutečnilo 23. 6. 2020 v 16.30 hod. Šlo 
o informativní schůzku pro rodiče a dodatečný slavnostní zápis pro budoucí prvňáky. 

 Prezentace absolventských prací žáků 9. ročníku se uskutečnila 23. 6. 2020 ve 13 hod. 
 Nový školní rok bude zahájen 1. 9. 2020 v 9.15 hod. 
 Škola má k dispozici sadu robotů pro výuku základů programování. 
 V době hlavních prázdnin se uskuteční kompletní rekonstrukce sociálních zařízení 

v mateřské škole. Součástí oprav bude taktéž vybudování výdejního koutu v 
prostorách jídelny mateřské školy. 

 V první polovině prázdnin bude kompletně rekonstruovaná učebna environmentální 
výchovy a přírodopisu. Dojde k opravě podlahy, pořízení nábytku, žákovských lavic 
a židlí, posílení internetové sítě a instalaci 25 žákovských výukových stanic včetně 
iPadů. 

 Během podzimu dojde k druhé etapě rekonstrukce elektroinstalace po celé škole. 
Naváže na opravu rozvodů elektrické energie z loňského roku v patře druhého 
stupně, kde byla situace již zcela kritická. Zastaralá elektroinstalace nezvládala 
současné nároky, docházelo k častým výpadkům a poruchám. Elektrické vedení je po 
celé škole vedeno hliníkovými kabely, odpovídá nárokům a provedení z roku 1975. 
Taktéž počet zásuvek zcela neodpovídá potřebám současnosti. 

 Česká školní inspekce provedla v době mimořádných opatření plošné šetření ve 
všech mateřských, základních a středních školách. Cílem bylo získat informace o 
způsobu zajištění výuky v době mimořádných opatření. Naše škola patřila mezi dvě 
třetiny úspěšných škol, které výuky v této době nastavila, zavedla jednotný a 
přehledný systém výuky, prováděla vyhodnocování efektivity a zaváděla následná 
opatření. 
 

Ze života školy 

Žákovský miniprojekt “Posezení u rybníka “v koronavirovém období 
V polovině března se projekt se žáky devátého ročníku zastavil. 
Rozhodovali jsme se, jestli v realizaci za těchto složitých podmínek pokračovat, nebo 

ho ukončit. Nakonec jsme se dohodli s organizátory, vedením školy, sponzory a se žáky, 
že v projektu budeme pokračovat.  

Plány na lavičku a tabuli na pexeso byly předány dodavateli. Návrhy obrázků na 
pexeso byly graficky zpracovány a následně vyrobeny našimi sponzory.  
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11. června proběhla společná montáž lavičky a rámu na pexeso. Žáci devátého ročníku 
pomáhali s jejich instalováním. 

Nyní nás čeká vsadit tabulky s pexesem do rámu, znovu natřít staré dřevěné lavičky 
se stolkem a upravit okolí prostranství. 

  
 

  
Mgr. Jitka Muchová 

Projekt POLYGRAM 
Naše škola se zapojila v rámci zvyšování matematické gramotnosti do projektu 

Jihomoravského kraje POLYGRAM. Jedná se o aktivity zaměřené nejen na vzdělávání 
a předávání si zkušeností mezi učiteli, ale také na akce pro žáky. Naše škola se zúčastnila 
exkurze s názvem Lodní doprava. Vybraní žáci prvního i druhého stupně se dozvěděli 
zajímavosti o lodní dopravě na Brněnské přehradě a během dopoledne také řešili úkoly 
s touto tématikou.  

Další aktivitou byla podpora úspěšných řešitelů matematických soutěží. Té se měl 
účastnit také žák naší školy, ale současná situace nedovolila toto matematicky zaměřené 
soustředění uskutečnit. První část projektu byla uzavřena on-line konferencí. Do těch 
následujících se naše škola zapojí také.  

Mgr. Věra Hrazdírová 
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Online výuka na prvním a druhém stupni 

Distanční vzdělávání  
Nejprve chci velmi poděkovat rodičům za poskytnutí veškerého zázemí, aby se děti 

mohly věnovat dálkovému vzdělávání. Žáky oceňuji za přístup k práci, který je odlišný od 
klasického vzdělávání. I když neslyšeli zvonění, vždy si pustili v daný čas nějaké technické 
zařízení a zpracovávali úkoly, vymýšleli, pochopili souvislosti, zhlédli praktické příklady, 
využívali videa a interaktivní mapy a nákresy, kreativně se zapojili do vzdělávacího 
procesu a hlavně komunikovali, tedy mohli udržet sociální vazby mezi spolužáky i učiteli. 
Určitě to vyžadovalo disciplínu a výbornou strategii plánování svých činností.  

Já jako učitel jsem také využíval, vymýšlel a tvořil nové vyučovací metody a strategie, 
které se efektivně mohly uplatnit při dálkovém vzdělávání.  

Myslím, že jsme obstáli. A zkušenosti se nám všem – rodičům, žákům a učitelům – 
budou určitě hodit.  

Mgr. Marek Veselý  

Výuka na dálku? Proč ne! 
V posledních měsících nás okolnosti přivedly k distanční formě výuky. Výuka on-line, 

kterou jsme s žáky 2. stupně prováděli v rámci hodin českého jazyka, byla obrovským 
přínosem. Normálně jsme ve všech ročních pokračovali ve výuce nového učiva jak 
v mluvnici, tak v rámci slohu i literatury.  

Nejhorší situaci prožívali žáci 9. třídy, kteří před pouze jednokolovým přijímacím 
řízením přijali s radostí i ten fakt, že budou v rámci výuky poslední měsíc absolvovat 
i přípravu ve školních lavicích. Za každou hodinu strávenou ve škole byli vděčni. Jejich 
poctivá a dlouhodobá příprava byla odměněna přijetím na vybranou střední školu. 

Mgr. Alena Zukalová 

Matematika on-line 
Poslední čtyři měsíce se v naší škole učíme on-line. Je to způsob, který jsme díky 

předcházejícím školením a zkušenostem zavedli relativně velmi rychle. Počáteční obavy a 
nejistota se během těch několika měsíců pomalu vytrácela a každého z nás posunula 
vpřed, jak učitele, tak žáky.  

Tento způsob vyžaduje především od žáků mnoho samostatnosti a vnitřní motivace.  
Nové učivo je vysvětleno v dokumentu na Classroomu a na video chatu probíhá 

diskuze a opakování látky.  
Velkým pomocníkem je sdílená tabule, na které můžeme počítat příklady nebo črtat 

konstrukce. Sdílení fotek také usnadnilo naši práci. Krátkodobě bylo možné se tímto 
způsobem učit, ale klasickou výuku to zcela nenahradí. Některé prvky a zkušenosti ale 
jistě využijeme i v příštím roce. 

Mgr. Věra Hrazdírová 

Angličtina 
Když naše škola musela být v polovině března dočasně uzavřena z důvodu epidemie 

koronaviru, přijímali mnozí naši žáci tuto zprávu s úsměvem na tváři. Naivně se totiž 
těšili, že si prodlouží prázdniny a nebudou se muset nic učit.  
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Netušili ovšem, že jejich učitelé rozhodně nemají v plánu na ně jen tak na tři měsíce 
zapomenout a že jejich výuka se ani na chvíli nezastaví. Za plného využití všech možností 
dostupných technologií 21. století, jako jsou internet, počítače, tablety či mobilní telefony, 
dokázali pro své žáky zprostředkovat výuku na dálku v pohodlí jejich domovů.  

Obzvlášť žáci druhého stupně se museli naučit absolutní samostatnosti při plnění 
všech zadaných úkolů a dokázat si časově rozvrhnout svou práci tak, aby zadané úkoly 
zvládli v daném termínu včas odevzdat.  

Úplně stejně však museli i nést zodpovědnost za to, když některý ten úkol naopak 
neudělali. I v tomto odlišném režimu nakonec zvládli naprosto vše, co by jindy dělali 
přímo ve školních lavicích. Izolace od svých spolužáků jim nezabránila ani při přípravě 
konverzačních témat v angličtině, kdy do svých rozhovorů jednoduše zapojili ostatní 
členy vlastní rodiny.  

Své kreativní zapálení ukázali někteří zase při tvorbě jídelních lístků pro svou 
anglickou kavárnu. Nerozhodil je ani formální dopis v angličtině či gramatický testík na 
Kahootu.  

I přes občasné technické problémy s internetovým připojením si všichni dokázali 
udržet dobrou náladu a i ten nejnáročnější úkol nakonec zvládnout na jedničku. 

Mgr. Lenka Loskotová 

Pár vět k výuce během karantény (5. třída) 
5. A od samého počátku vyhlášené karantény pracovala v časově pevném rámci, aby 

návyky z dob, kdy jsme chodili denně do školy, zůstaly zachovány. Nadále probíhalo 
probírání látky, a přezkušování, stejně jako by tomu bylo při běžné docházce.  

Kromě hlavních pěti předmětů (český jazyk, matematika, anglický jazyk, vlastivěda a 
přírodověda) jsme čas věnovali i předmětům ostatním. V návaznosti na učivo probírané 
děti tvořily komiksy, kreslily ilustrace, hledaly vhodná hudební díla i písně. Společnou 
prezentací byl podpořen duch kolektivu třídy a děti necítily snad tolik izolovanost od 
sebe, od světa.  

Cílem bylo dokončit práci v pátém ročníku a co nejlépe připravit v mezích okolností 
děti na práci na druhém stupni v šestém ročníku.  

Jak se podařilo tento cíl naplnit, ukáže blízká budoucnost. 
Mgr. Václav Kučera 

Výuka ve 4. třídě 
V době, kdy byla škola zavřená byla započata výuka on-line i ve 4.A s pomocí aplikace 

Messenger a Classroom. Komunikace probíhala každý všední den od 8,30 hod. zhruba do 
11,45 hod. 

Třída byla rozdělena do tří skupinek a během dopoledne měly děti každý den Čj, M, 3x 
týdně Aj, 2x týdně vlastivědu a 1x týdně přírodovědu. Děti to velmi semklo, protože si 
navzájem pomáhaly.  

Děkuji všem rodičům za trpělivost. 
Mgr. et Mgr. Klára Stiskálková 
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Roboti ve 3. třídě 
K závěru školního roku si naši třeťáci poprvé 

vyzkoušeli práci s novými Spheroboty, které škola 
v tomto roce pořídila. V rámci výuky matematiky s jejich 
pomocí ověřovali výsledky příkladů v krokování.  

Robotická koule, ovládaná z iPadu, se dá využít 
jednak k různým aktivitám během výuky, především 
však bude vyšším ročníkům sloužit k tomu, aby se 
zábavnou formou seznamovali s počítačovým 
programováním. 

Mgr. Michal Prause 

Učení s opičkou v 1. B 
Koncem května, s nástupem žáků prvního stupně do 

školy, skončilo i pro 1. B nahrávání videí: “Učíme se s opicí”.  
Opička každodenně zpestřovala, motivovala a hlavně provázela děti ve Slabikáři 

jednotlivými písmenky a uváděla děti do některých úkolů z Hejného matematiky. 
9. června přišla děti navštívit i do školy a podívat se, jak se učí. Přitom nemohla chybět 

i rouška �����. Děti si s ní den pěkně užily. 
 

  
 

Mgr. Jitka Muchová 

Videovýuka v 1. A. 
V době mimořádných opatření i u našich dětí v 1.A probíhala on-line výuka. 

Několikrát do týdne se naši prvňáčci setkávali se svou paní učitelkou na 
videokonferencích, kde se hravou formou učili psát i číst nová písmenka, luštili hádanky, 
zašifrovaná slova, poznávali druhy vět, hledali řešení na kvízové otázky ze čteného textu. 

V matematice jezdili imaginárním autobusem a počítali cestující, běhali jak závodníci 
tam i zpět po krokovacích pásech, točili ručičkami ciferníků hodin a učili se orientovat se 
v čase, počítali svoji útratu při nákupech v obchodech. Na Den dětí dokonce zavítali do 
imaginární ZOO, kde si zamlsali v cukrárně a prošli si spoustu legračních met a stanovišť, 
kde plnili netradiční úkoly. Ani technika čtení nebyla opomenuta. 
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Velké poděkování paní učitelce Mgr. Ivaně 
Kunderové i ostatním pedagogům za jejich 
výjimečné nasazení v této nelehké době, za 
jejich způsob improvizace, flexibilitu, 
zanícenost a snahu pomoci. 

Poděkování patří i rodičům, kteří v úzké 
spolupráci s učiteli zajistili pokračování 
vzdělávání letošního školního roku. 

V. Šebková, T. Chalupová, 1.A 

Zkušenosti s online výukou – video 
Přikládáme odkaz na krátké videjko 

z konference, ve které vyučující ZŠ Ostrov sdílí svoje postřehy a zkušenosti z online výuky 
a využívání platformy Webex. Ne všechny školy na online výuky přešly, někde se spokojili 
jen s předáním úkolů přes mail bez nutného výkladu látky. 

Webex umožňuje připojení až 100 členů a především sdílení společné tabule, na které 
v reálném čase může probíhat názorná výuka včetně interakce mezi vyučujícím a žáky.  

Ti do sdílené tabule mohou také vepisovat svoje řešení a všichni vidí, co se na 
společné ploše děje. Sdílet jde zároveň obrázky, náhled na elektronickou učebnici, 
prezentaci, video, vyvolávat žáky apod. 

Pro online výuku to je jedinečný nástroj, který umožnil posunout výuku v době 
mimořádných opatření co nejblíž běžné výuce. Bez názorných nákresů by nebylo možné 
probírat novou látku a celou dlouhou dobu vzdálené formy výuky bychom mohli 
maximálně opakovat. Vznikl by deficit, který by prakticky nešlo dohnat.  

Delší verze i kratší verze jsou k dispozici na stránkách školy www.zsostrovum.cz. 

Mgr. Karel Hasoň, Ph.D. 

Mateřská škola a školní družina 

Příprava předškoláků v době omezení – COVID-19  
V době opatření proti koronaviru, pracovala naše mateřská škola s předškoláky 

online. Prvotní rozpaky se ukázaly jako zbytečné. Výuka probíhala jedenkrát týdně 
pomocí platformy WEBEX, díky níž jsme mohli online komunikovat s dětmi, žáky, rodiči, 
zákonnými zástupci.  

Dalším komunikační prostředek jsme zvolili Messenger, který nám sloužil při 
hromadném či individuálním kontaktu.  

Dětem jsme posílali videa např. správného držení tužky, či návody na jednotlivá, 
dobrovolná tvoření.  

Rodiče měli přímo přehled o postupech svých dětí, v čem vynikají, popřípadě v čem 
zaostávají – což je prvotní a hlavní cíl projektu – Edukativně stimulačních skupinek. 
Při práci jsme byli všichni propojeni, děti odpovídaly na jednotlivé otázky. 

Každá lekce byla zaměřena na postupný rozvoj grafomotoriky, uvolňovacích cvičení, 
zrakového vnímání, sluchového vnímání a předčíselných představ. 

Mgr. Anna Musilová 
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Obnovení výuky v mateřské škole 
Tak jsme zase ve školce. Děti i učitelky se 

na sebe vzájemně moc těšily.  
Nejprve jsme si povídali o tom, jak děti 

trávily čas karantény, který byl tak dlouhý. 
Děti se těšily na tvoření. Tak jsme se do toho 
pustili.  

Mydlinkovou technikou jsme vyráběli 
kapky deště a učili se písničky o dešti a 
o Sluníčku. Venku si hráli na zahradě. 

Renata Jančíková 

Sluníčka 
Po dvouměsíční pauze jsme se vrátili 

do školky. Společně jsme si povídali, 
proč jsme museli být doma a jak jsme 
dny prožívali. Také jsme si řekli, co 
musíme dodržovat, abychom odehnali 
“bacila”, jak děti virus po svém nazvaly.  

Na dětech bylo vidět, jak si 
přítomnost kamarádů po dlouhém 
odloučení užívaly. Nezaháleli jsme 
a hned jsme se pustili do práce v podobě 
jarního tvoření, či učení nových 
básniček a písniček. Nezapomněli jsme 

oslavit i “Mezinárodní den dětí”, kdy na děti čekalo spoustu her a úkolů. Samozřejmě 
nechyběla odměna v podobě medaile a sladké dobroty. Když nám počasí přeje, trávíme co 
nejvíce času na čerstvém vzduchu, konkrétně na školní zahradě. 

 

Dominika Pernicová 

Lesní mateřská škola 
Prší! Hurá! Děti z LMŠ se radují. 

Připadá Vám to zvláštní? Nemusí. 
Déšť opláchl rozkvetlé stromy 
a květiny a příroda kolem nás se 
raduje, protože vodu nutně potřebuje. 
Pobyt venku za deštivého počasí nám 
odhaluje krásy naší zahrady, kde 
z trávy vykukují hlemýždi, z hlíny 
vylézají žížaly a korýtkem teče potok.  

 

Marcela Zouharová 
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Jsou děti dostatečně připraveny na školu? 
Vyvrcholením vzdělávací práce s nejstaršími dětmi jsou edukativně stimulační 

skupiny. Zde jsou cíleně a záměrně rozvíjeny schopnosti a dovednosti dítěte tak, aby 
přechod z MŠ do ZŠ byl pro dítě méně obtížný, dítě bylo vyzrálé a připravené na plnění 
náročnějších úkolů a požadavků ve školním prostředí.  

Také cílem základní školy je bezproblémové začlenění do vzdělávacího procesu od 
1. ročníku základní školy a předejít tak u nich případným neúspěchům ve školní 
docházce. Úzkou spolupráci s mateřskými školami, která se týká konzultací učitelek ZŠ a 
MŠ, návštěvy nejstarších dětí v první třídě, má v plánu základní škola prohlubovat. 

 

Desatero pro rodiče dětí předškolního věku – školní zralost 
 Dítě by mělo být dostatečně fyzicky a pohybově vyspělé, vědomě ovládat své tělo, být 

samostatné v sebeobsluze. 
 Dítě by mělo být relativně citově samostatné a schopné kontrolovat a řídit své 

chování 
 Dítě by mělo zvládat přiměřené jazykové, řečové a komunikační dovednosti 
 Dítě by mělo zvládat koordinaci ruky a oka, jemnou motoriku 
 Dítě by mělo být schopné rozlišovat zrakové a sluchové vjemy 
 Dítě by mělo zvládat jednoduché logické a myšlenkové operace a orientovat se 

v elementárních matematických pojmech 
 Dítě by mělo mít dostatečně rozvinutou záměrnou pozornost a schopnost záměrně si 

zapamatovat a vědomě se učit 
 Dítě by mělo být přiměřeně sociálně samostatné a zároveň sociálně vnímavé, schopné 

soužití s vrstevníky ve skupině 
 Dítě by mělo vnímat kulturní podněty a projevovat tvořivost 
 Dítě by se mělo orientovat ve svém prostředí, v okolním světě i v praktickém životě 
 

Jaroslava Vondrová, vedoucí učitelka MŠ 
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Provoz školní družiny v době koronavirové karantény 
V době od 25.5., kdy byl obnoven dobrovolný vstup do školní budovy a zahájena 
výuka ve třídách, byla obnovena i činnost školní družiny.  
Děti byly rozděleny do tří oddělení, kde si vyrobily mimo jiné např. figurky a ozdoby 
ze samotvrdnoucí hmoty, z plastového kelímku a vlny krásné kloboučky, či papírové 
košíčky. Většinu času jsme se snažili trávit v okolí areálu školy hrami s míčem, 
soutěžemi i stavbami hradů z písku. 

Táňa Blažková 

 
Ještě jednou byl rád poděkoval všem rodičům, učitelům i žákům za 
bezproblémové zvládnutí výuky vzdělanou formou a popřál hezké prožití 
období prázdnin, letos dvojnásobně zasloužených. 

Mgr. Karel Hasoň, Ph.D., ředitel školy 
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KULTURNĚ SPOLEČENSKÉ A JINÉ AKCE  

16. 7. 2020 
čtvrtek 16:00 Hodové občerstvení u Hasičky 

17. 7. 2020 
pátek 16:00 Makrelový večer s živou muzikou – hraje STYL – u hasičky 

18. 7. 2020 
sobota 14:00 Posezení u hasičky 

18. 7. 2020 
sobota 21:00 Venkovní hodová zábava – hraje EXPLOZE – areál KD 

19. 7. 2020 
neděle 9:00 Hodová mše svatá 

19. 7. 2020 
neděle 10:00 Posezení u hasičky 

19. 7. 2020 
neděle 15:00 

Vystoupení dechového souboru BIVOJANKA a Tetiny z 
Jedovnic, před hasičkou 

29. 8. 2020 
sobota 14:00 Ostrovské dožínky  
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Krbečková, Ing. Michal Fíbek, Ing. Ondřej Hudec, Ing. Květoslav Pekárek. Foto na titulní stránce: Pavel Kuchař. 
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